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Mødeindkaldelse Dato: 21/3 2022 Tid: 18:00-21:00 

Mødested, afd.  Øst 

Forplejning Knud 

Skolebestyrelsens 
medlemmer 

Marie Topp, Ask Josephsen, Lisbeth Hædersdal, Camilla Tvernø, Knud Frederiksen, Anja 
Grindsted, Michael Jespersen, Mette Soya Hansen, Kristine Saabye Schandorph, 
Mathias Agtbøl, Tao Theil 

Kommunalbestyrelsens 
Repræsentant 

Hanne Bjørn Klausen 

Tilstede  
Marie Topp, Camilla Tvernø, Knud Frederiksen, Anja Grindsted, Mette Soya Hansen, 
Kristine Saabye Schandorph, Mathias Agtbøl, Tao Theil 

Afbud  Ask Josephsen, Lisbeth Hædersdal, Helle Hørdum  

Ikke meldt afbud Michael Jespersen 

Referent  Jonas Skjødt/Helle Hørdum  

Ordstyrer Marie 

Indbudte   

Dagsorden 
Kl. 18:00: Godkendelse af referat fra seneste møde, samt godkendelse af mødeleder og ordstyrer 2 

Kl. 18:05 Meddelelser 2 

Kl. 18:20 Skolens økonomi - budget 2022 og kommende indsatser 3 

Kl. 19:00 Status fra valgbestyrelsen 3 

Kl. 19:20 Opsamling af input for høring af kontaktforældre princip 3 

Kl. 19:40 Beslutninger om form og indhold af kontaktforældremøde i foråret 3 

Kl. 20:10 Bestyrelsens rolle ifbm. opstart af 1. maj børn 3 

Kl. 20:45 Indkomne forslag 5 

Justeringer i interne arbejdsgange i bestyrelsen 6 

Næste møde d. 6 



 

2 

 

Evt. 6 

 

 

 

1. Kl. 18:00: Godkendelse af referat fra seneste møde, samt godkendelse af 
mødeleder og ordstyrer 

 

Referat: 

Referatet er godkendt med en uddybelse af punkt 5. 

 

2. Kl. 18:05 Meddelelser 
 

Elevråd 

Udskoling: 

● Handleplan  
○ 9. årgang udearealer: f.eks ønske om bordfodbold, bordtennis, ekstra område på 1. sal, optimering 

af grønnegården 
○ Forlade skolen i frikvarteret er blevet drøftet med argumenter for og imod 

■ Bestyrelsen havde en drøftelse af oplægget. Det bliver besluttet at tage kontakt til lærerne i 
udskolingen 

Øst: 

● Skilte ift opsamling af hundelorte mm. Bliver opsat på næste møde 

 

Rettighedsråd 

● Fællesmøde/workshop i Unicef regi.  
● Udarbejdet spørgeskema - hvor små i rettighedsrådet har spurgt de store klasser og omvendt 

○ Spørgsmål ift tryghedsvandring 
■ Nye hænder til “væggen” 

● Udarbejdet endnu et spørgeskema 
○ Fokus på trivsel online 
○ Skal svares på i undervisningen - pt 150 besvarelser 
○ Målet er at lave et teaterstykke 

 

Medarbejderrepræsentanter 

● Brobygning  
○ 1. maj opstart er i fuld gang med at blive planlagt 
○ fra 3. kl til klub. De glæder sig! 

● Forårskoncert indskoling: efter 2 års aflysninger kan vi afholde det. Holdes i denne uge 
● Teaterkoncert mellemtrin: er godt i gang 

 

Ledelse: 

1. Opstart af udskolingsleder 1/4: Elsebeth Ikkala Reventlow starter op i næste uge og glæder sig. Så er ledelsen 
fuldtallige efter over et år. 

2. Indskrivning: 38 elever på vest og 42 på øst 
3. Orientering om at den model for konvertering af USU til to lærertimer vi har arbejdet ud fra i indeværende år, 

bliver videreført i det kommende år. Bestyrelsen tog på sidste møde stilling til spørgsmålet og ønsket var at 
kommende år kom til at ligne indeværende år. Det vil være muligt nu. 
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4. Ny skoleleder ansat på Lindehøjskolen: Karin Anker 

 

Bestyrelsesformand 

1. Bestyrelsesformanden har taget kontakt til Tagensbo skoles skoleleder for at høre om deres turnaround ift at 
få tiltrukket elever. Bestyrelsen har et ønske om arbejde for at tiltrække flere elever til skolen. 

 

Skoleråd 

Intet nyt 

 

Andet 

 

 

3. Kl. 18:20 Skolens økonomi - budget 2022 og kommende indsatser 
 

Ansvarlig: Jonas 

 

Baggrund:  

Skolebestyrelsen skal godkende skolens budget hver år og har ligeledes mulighed for at føre tilsyn med budgettet 
løbende.  

 

Formål: 

- Skolebestyrelsen præsenteres for budget 2022 

- Præsentation og drøftelse af kommende indsatser for 2022/23 

 

Referat: 

Drøftelse af kommende års indsatser: oprettelse af SPTL (systematisk pædagogisk tilgang i læringsmiljøet) herunder at 
føre midler fra vikarkonto til uddannede personaler, opgradering af udearealer (f.eks. klatrestativ, boldbane el. lign.), 
IT indkøb (f.eks. skærme i udskolingen), klassemøbler. Vi budgetterer med at gå ud af 2022 med et mindreforbrug på 
ca 900.000,- for at kunne imødekomme eventuelle ændringer i de sidste 7/12 af skoleåret der ligger i budget 2023 

Bestyrelsen har godkendt budgettet for 2022. 

 

4. Kl. 19:00 Status fra valgbestyrelsen 
 

Ansvarlig: Marie 

 

Baggrund: Der skal afholdes ordinært valg til skolebestyrelsen i april/maj måned, og der blev på seneste møde nedsat 
en valgbestyrelse. Valgbestyrelsen har besluttet, at kandidater, der ønsker at stille op, har mulighed for at stille op ved 
at skrive til Jonas med kort motivation eller at stille op på valgmødet d. 6. april (kl 19-21) på Kildegårdskolen 

 

Formål: 

Skolebestyrelsen 

- Orienteres om processen for det kommende valg 

- Drøfter, hvordan bestyrelsen kan bidrage til at mange deltager på valgmødet 

 

Referat: 
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Valgbestyrelsen har haft møde og opfordrer til at kommende kandidater melder deres kandidatur inden 3/4 2022, så 
motivationer kan blive lagt op på AULA.  

 

Drøftelse af hvordan bestyrelsen kan motivere flere til at deltage. Forslag om at kontaktforældre og evt. personale 
orienterer i klasserne. Valgbestyrelsen opfordrer begge veje (bestyrelsesformand og skoleleder skriver ud til de 
respektive grupper). Pt vides ikke om alle i bestyrelsen genopstiller. Uanset om alle stiller op mangler der  

 

 

 

5. Kl. 19:20 Opsamling af input for høring af kontaktforældre princip 
 

Ansvarlig: Marie 

 

Baggrund: På seneste bestyrelsesmøde blev det besluttet at sende udkast til princip i høring hos kontaktforældrene 
med mulighed for at give input via mail.  

 

Formål: 

Skolebestyrelsen 

- Præsenteres for de indkomne kommentarer 

- Beslutter den videre proces i forhold til endelig vedtagelse af princippet.  

 

Referat: 

Der er modtaget 3 indput: 

1. Godt arbejde  - ingen kommentarer 
2. Det må gerne fremgå at man er demokratisk valgt som kontaktforældre 
3. Kunne kontaktforældre overlevere til kommende kontaktforældre (på samme årgang året efter) 

Punkt 2 og 3 indskrives i kontaktforældre princippet. Evt med deltagelse af bestyrelsesmedlem ift punkt 3. Derefter er 
princippet færdig. 

Bestyrelsen havde ønsket flere kommentarer. Måske skal det tages på møder, hvor kontaktforældrene samles. Det var 
der gode erfaringer med ift sidste fælles kontaktforældremøde. 

 

 

6. Kl. 19:40 Beslutninger om form og indhold af kontaktforældremøde i foråret 
 

Ansvarlig: Camilla og Lisbeth 

 

Baggrund: På seneste skolebestyrelsesmøde blev der nedsat et udvalg til at arbejde med en plan for et kommende 
kontaktforældremøde, herunder tænke den proces ind, som forvaltningen har bedt skolebestyrelsen om at 
gennemføre i forbindelse med forældrenes input til arbejdet med udviklingsplanen.  

 

Formål: 

Skolebestyrelsen  

- Præsenteres for udvalget udkast til plan for kontaktforældremødet og tager stilling til, hvad der skal arbejdes 
videre med 

- Beslutter hvilke dato mødet skal holdes 
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Bilag (kan kun ses af skolebestyrelsen): Drejebog, Kontaktfordældremøde forår 2022.docx 
Udviklingsplan_spørgsmålsark.pdf Udviklingsplan_svarark.pdf Introduktionsfilm 

 

Referat: 

Drøftelse af hvordan vi får så mange til at byde ind ift udviklingsplanen. Bestyrelsen sender materialet ud til 
kontaktforældrene med opfordring til at de samler forældrene i klassen/på årgangen og får input. 

 

Foreløbig dagsorden: Formandens beretning, gennemgang af princip for kontaktforældre, opstart af idekatalog for 
kontaktforældre, arbejdet med udviklingsplanen, opfølgning på bestyrelsens videopræsentationer. 

Afholdes på vest, rødt køkken. Der etableres mulighed for online deltagelse, men opfordres til fysisk deltagelse. Dato: 
3/5 2022 kl 19.30. 

 

7. Kl. 20:10 Bestyrelsens rolle ifbm. opstart af 1. maj børn 
 

Ansvarlig: Marie 

 

Baggrund: Vi har tidligere drøftet, hvordan bestyrelsen kan være synlig for nye forældre i forbindelse med skolestart, 
forældremøder mv. 

 

Formål: 

Skolebestyrelsen 

- Drøfter, om der skal deltage repræsentanter fra bestyrelsen på 1. skoledag. 

- Drøfter hvilken rolle bestyrelsen i øvrigt skal have i forbindelse med skolestart, og om de erfarne 
kontaktforældre i indskolingen evt. kan have en rolle.  

- Nedsætter et udvalgt til at opdatere den/de foldere, der vanligvis udleveres ved skolestart. 

 

Referat: 
Bestyrelsen deltager 2. maj og fortæller om bestyrelsens arbejde, kontaktforældrerollen (princip og folder). Der 
etableres to hold - et til øst og et til vest. 

Folderen for kontaktforældre opdateres. 

 

Bestyrelsen deltager desuden på forældremødet for bø. klasser i august for at motivere til kontaktforældre valg. 

Forslag om etablere et fælles kontaktforældremøde i tidligt efterår. 

. 

 

8. Kl. 20:45 Indkomne forslag  
 

Ansvarlig:  

 
Følgende forslag er modtaget:  
 

Formål:  

Skolebestyrelsen drøfter forslagene, herunder om og hvordan der arbejdes videre med dem. 

 

Referat: 

https://docs.google.com/document/d/147l15RTZLySQV_HWdejwqTlb4bCVhSA3/edit?usp=sharing&ouid=100587406169639633172&rtpof=true&sd=true
https://drive.google.com/file/d/1uaHtT2KOcTgPsc05zP10Xv6MLyOd4FU3/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/15oBCg9EfK1Gtp5UlWrrWXTCEtFfdMAQg/view?usp=sharing
https://herlevkommune-my.sharepoint.com/personal/mira_astrup_clausen_herlev_dk/_layouts/15/onedrive.aspx?id=%2Fpersonal%2Fmira%5Fastrup%5Fclausen%5Fherlev%5Fdk%2FDocuments%2FPublic%2FBorgmester%5FFINAL%5FHD%5FAfspilfraPC%2Emp4&parent=%2Fpersonal%2Fmira%5Fastrup%5Fclausen%5Fherlev%5Fdk%2FDocuments%2FPublic
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Intet til dette punkt 

 

9. Justeringer i interne arbejdsgange i bestyrelsen 
Det blev glemt at koble bestyrelsen på mail til kontaktforældrene. 

 

Underudvalg fungerer godt. Vi lærer hinanden bedre at kende. Vi får opgaverne godt fordelt. 

 

 

10. Næste møde d. 

Næste møde er 20/4 2022: 

● Arbejdsdag for forældre 
● Kontaktforældremøde 
● Gennemgang af principper 
● Præsentation af Rettighedsrådets spørgeskema vedr trivsel online 
● Aftale om video efter mødet 

 

11. Evt.  
 

Ønske fra elevrådet om at se den folder der blev lavet ifbm udviklingsplanen på ungdomsskolen. 

 

Kildegårdskolen har en (af de 2) medarbejder der er en del af velkomsthuset ift modtagelse ukrainske flygtninge. Det 
er vi meget stolte af - også som rettighedsskole. 


